
 

 

Skolebestyrelsesmøde d. 24/8-2020 kl. 19-21 

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Referatet blev godkendt og underskrevet. Dagsorden 

ligeledes godkendt 

  

 

19-

19.15 

2 Valg af næstformand (B) 

- Deltagelse i møde med Fårvang og Gjern d. 8-9 kl. 16.30-

17.30 

Ref.: Susanne var tidligere næstformand, men er nu trådt ud af 

bestyrelsen, da hendes børn er gået videre til Fårvang skole.  

 

Lars Roger Jensen blev valgt til næstformand. Klap klap! 

 

19.15-

19.35 

3 Skolens økonomiske situation (O, R) 

- Grundet et øget elevtal har skolen fået tilført økonomi. 

Gennemgang af økonomisk status pr. august 2020 og 

drøftelse af den videre proces.  

 

Ref.: Grundet elevtilgang og den øgede klassestørrelse, hvor vi nu 

er på 29 elever i 1. klasse, grundet finanslovsmidler til flere lærere 

i folkeskolen og grundet tildeling af LFSI-midler har vi fået flere 

penge. 

Det ser pt noget bedre ud end i starten af budgetåret, og 

lønprognosen viser at vi godt kan ansætte en lærer mere.  

Ansættelsesprocessen sættes i gang, så vi kan afholde samtaler i 

september og forhåbentlig byde velkommen til en ny kollega senest 

1/11.  

Vi ønsker en kollega med fag, der kan aflaste og dermed frigive 

nogle af de resursepersoner vi har i huset: IT-vejleder, 

læsevejleder, LFSI mv… Vi ønsker en kollega, der kan lave faglig 

sparring med vores nuværende lærere i et teamsamarbejde.  

 

Bestyrelsen noterede, at det kunne være fint at beskrive 

situationen: At vi er en skole i vækst. Ikke en skole med lærerflugt.  

 

 

TS 

Deltagere: Ruth Lunde Andersen, Karin Bank Lindberg, Jens Erik 

Kristoffersen, , Lars Roger Jensen, Delia Petersen, Gry 

Elikofer, Jesper Dalkjær Hansen, Tine Sax, Line Meilandt 

Langdal Nielsen 

Afbud: Jacob Lind Hjorth, Lise Nexø 

Mødeleder: Ruth 

Referent: Jesper 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R 

(refleksion) 

 



 

 

19.35-

19.55 

3 Høringssvar ift. budget 2021 (deadline 28. august) (se bilag – 

PRINT IKKE) (B) 

Som optakt til punktet ser vi i fællesskab en lille video om 

Silkeborg Kommunes nye sammenhængende børne- og 

ungepolitik. 

Budgetmaterialet består af: 

- PowerPoint til skolebestyrelserne 

- Udvalgsaftale (s. 1-6 anbefales at læse) 

- Budgetforudsætninger (24 sider, læses v. interesse) 

- Ændringsskema (1 side) 

- Takster (1 side) 

- Budgetrapport på reg.konto niveau (2812 linjer - Gjern 

Skole er linje 678-700) 

 

Ref.: Næstformanden foreslog at kvittere det politiske nivaeu for at 

have gjort, som de lovede: Større økonomisk tildeling ift. 

landsgennemsnittet og højere grad af decentralisering ift. 

skoleområdets økonomiske midler. Tine udarbejder kort 

høringssvar med det indhold.  

TS 

19.55-

20.10 

4 Høringssvar ift. reduktionskatalog (deadline 26. august) (se bilag – 

PRINT IKKE) (B) 

- I bilaget er der link til reduktionskataloget. Der er 5 forslag 

til besparelser på vores område, de kan ses på s. 46-53 i 

kataloget.  

 

Ref.: Bestyrelsen har udelukkende forholdt sig til besparelser på 

skoleområdet.  

 

Bestyrelsen foreslog og vedtog et høringssvar til pkt 28. 

 

Tine foreslog et svar vedrørende forslag 30, der handler om at 

reducere kulturelle tilbud.  

Det vil ramme os forholdsvis hårdt, da vi i forvejen er udfordret i 

fht at benytte de eksisterende kulturelle tilbud, da det rent praktisk 

er besværligt at komme til og fra Silkeborg.  

 

Tines forslag til høringssvar blev læst op, justeret, vedtaget og 

lyder:  

”Gjern Skoles bestyrelse har på møde d. 24. august drøftet  

reduktionskatalogets forslag til besparelser på skoleområdet, 

forslag 27-31. 

 

Som landsbyskole har vi stor opmærksomhed på, hvordan 

områdets børn kan have adgang til de samme eller tilsvarende 

muligheder og tilbud som børn på skolerne i centrum af Silkeborg. 

Vi transporterer os ofte selv til forskellige tilbud i Silkeborg 

(børnene på skolen cykler fra en tidlig alder), men åbner også 

gerne skolen for nogle af de kulturelle tilbud, som har mulighed for 

at komme til Gjern.  

 

Derfor springer forslag 30 meget i øjnene – at reducere i de 

tværgående kulturtilbud. Som skole i udkanten af kommunen 

benytter vi i høj grad de tilbud, som nævnes i spareforslaget, og 

det er en stor støtte for os at kunne trække på både kk-44, Skolen 

TS 



 

 

i Biografen og diverse teater-, musik- og forfatterbesøg og adgang 

til museerne.  

 

En besparelse vil betyde en skævvridning ift. kommunens skolers 

adgang til kulturtilbuddene, og at børnene på Gjern Skole ikke vil 

få adgang til de samme tilbud som bynære skoler.  

 

Forslag 28 med puljen til lokale pædagogiske udviklingsprojekter 

kan måske blive problematisk at undvære, når A.P. Møller-midlerne 

ikke længere kan søges.” 

20.10-

20.20 

5 Skolestart 2020 (O) 

- Pædagogiske indsatser i 2020-21 

- Elevtal 

- Corona 

 

Ref.: 

Klubben: Der ønskes yderligere information ift Klubben og 

klubaftener. Hvad skal der ske, hvordan og hvornår skal man 

melde sig til.   

 

Pædagogiske indsatser:  

Skolens læringskurs og verdensmålsarbejdet er stadig 

omdrejningspunkt for aktiviteterne i vores pædagogiske indsatser. 

Vi arbejder videre med samme indsatser som sidste skoleår:  

 

Udvikling af gode elevsamtaler (og med tiden elevplaner) 

Videreudvikling af Håndværk/design, teknologiforståelse og 

praksisfaglighed 

Udvikling af de gode teamsamarbejder. ”Vi er lærende sammen.” 

På skolen fokuserer vi på i år på at udvikle fagfaglig sparring og 

refleksion i vores fagteams. Målet er altså at hjælpe hinanden med 

at lave den bedst mulige undervisning i klasserne.   

 

Elevtallet er stigende, og vi har et højere elevtal end den 

kommunale prognose. Elevtallet er pt. 152 elever mod prognosens 

ca. 135.  

 

Vedr. Corona: Vi har efterhånden fundet noget der minder om 

normale rutiner i unormale omstændigheder.  

Det er stadig besværligt, men det går generelt fint, og børnene er 

gode.  

Det er besværligt med alle gråzonerne: Hvorfor kan børnene være 

sammen i den kontekst, hvis de ikke kan i en anden kontekst...”  

Bestyrelsen bakker op om den måde, vi gør det på skolen pt, 

velvidende at vi måske kan komme til at stramme yderligere op 

eller justere de tiltag og rutiner, vi har nu.  

 

TS, 

JH 

20.20-

20.40 

6 Deltagelse i forældremøder efterår 2020 (B) 

0. klasse torsdag d. 24. september (Lise) 

1. klasse tirsdag d. 1. september kl. 17-19 (Line) 

2. klasse tirsdag d. 22. september kl. 17-19 (Karin) 

3. klasse onsdag d. 2. september kl. 16.30-18.30 (Lars) 

4. klasse tirsdag d. 25. august kl. 16-18 (Lars) 

5. klasse mandag d. 31. august kl. 17-18.30 (Karin og Line) 

6. klasse mandag d. 14. september kl. 19-21 (Ruth) 

 



 

 

 

Ref.: Tine redigerer præsentation om skolebestyrelsesarbejdet. Det 

sendes ud til bestyrelsen sammen med referatet.  

I dette indarbejdes eksempler på arbejde fra det forgangne år.  

 

Der bliver spurgt til, hvad målet er med bestyrelsesmedlemmernes 

optræden på forældremøderne.  

TS: Blandt andet at vise flaget, og synliggøre bestyrelsens arbejde 

– valg coming up.  

Lars: Jeg plejer at fortælle lidt om driftsstatus, vores arbejde 

(principper, ansættelser mv.) 

20.40-

20.50 

6 Årsplan for skolebestyrelsens arbejde 2020-21 (R) 

- Hvem vil du gerne have besøg af? (Jf. punkt i juni) 

- Punkter til kommende møder (Lars) 
 

Ref.: 

  

Det kunne være fint at have besøg af fx Casper/Klubben, for at få 

indblik og drøfte de ting, der sker og skal ske.   

 

Besøg af nye ansatte.  

 

Fagligt input fra undervisere vedrørende faglige strømninger.  

 

Besøg af ny skoleleder fra Fårvang, når en sådan bliver ansat.  

 

Til kommende møder:  

 

Telefoner i Klub. Hvor meget og hvilket indhold.  

Tine foreslår at involvere elevråd og klubbens personale i en 

proces, når der er valgt et nyt. 

 

Ligestilling mellem kønnene på AULA (fædre og mødre). Er der et 

problem? 

 

Evaluering af indsatser ift reklame og workshops for nye 0. klasses 

forældre. 

Kan vi gøre mere – kan vi gøre noget bedre?  

 

Debataften med skolebestyrelse/forældre fra Sorring, Fårvang. 

  

Indretning og hyggeliggørelse af skolen.  

Kan vi lave nicher? Kan vi gøre skolen mere attraktiv udadtil? 

 

Hvordan sikrer vi at SFO/KLUB bliver hørt i bestyrelsen?  

 

Kan der etableres yderligere samarbejde med GAU?  

 

TS 

20.50-

21 

7 Evt.: 

 

Ref.: 

 

 8   

 


